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В представленной статье авторы предприняли попытку проанализировать административную реформу в России 
на примере произошедших изменений в органах внутренних дел. Исследованные федеральные законы и подзакон-
ные нормативные правовые акты позволяют проследить эволюцию квалификационных требований к сотрудникам 
органов внутренних дел с точки зрения обязательного наличия высшего юридического образования. Приведен стати-
стический анализ состояния кадровой работы и последовательного роста некомплекта личного состава в органах вну-
тренних дел на примере ряда регионов Западной Сибири. В связи с этим выработаны рекомендации по корректировке 
подзаконных нормативных правовых актов, направленных на повышение профессионализма сотрудников полиции и 
формирование положительного имиджа Министерства внутренних дел Российской Федерации. 
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In the present article the authors made an attempt to analyze the administrative reform in Russia on the example of the chang-
es in the Internal Affairs bodies. The studied Federal laws and regulations allow them to trace the evolution of qualification re-
quirements for law enforcement professionals of the Interior from the point of view of the mandatory availability of higher legal 
education. The statistical analysis of the state of personnel work and the consistent growth of the shortage of personnel in the In-
ternal Affairs bodies on the example of a number of regions of Western Siberia is given. In this regard, the recommendations on 
the adjustment of subordinate normative legal acts aimed at improving the professionalism of police officers and the formation of 
a positive image of the Ministry of Internal Affairs of the Russian Federation are presented.
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